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V PROCES DIGITALIZACIJE 

 

Stefan Lazarević, državni sekretar za telekomunikacije u Ministarstvu za unutrašnju i spoljnu 

trgovinu i telekomunikacije, najavljujući prioritete svog ministarstva u narednom periodu, 

istakao  je u prvim izjavama po stupanju na dužnost, pored širokopojasnog pristupa Internetu, 

većeg uključivanja predstavnika privrede u proces donošenja strateških dokumenata, 

unapređenja elektronskog poslovanja, pomoći naučnoj zajednici i malim i srednjim preduzećima 

da lakše dolaze do sredstava iz fondova EU, te uspostavljanja funkcionalne elektronske uprave, i 

značaj digitalizacije. Lazarević je istakao da se u ovom trenutku u Srbiji digitalno emituje 

televizijski signal sa 15 lokacija inicijalne mreže, ali da se to emitovanje vrši malim snagama i da 

je namenjeno prevashodno testiranju distribucione mreže. „U konačnoj mreži emitovanje će se 

vršiti sa znatno većeg broja lokacija, a prvo isključivanje analognog signala u pojedinim zonama 

pokrivanja bi se moglo očekivati sredinom naredne godine“, rekao je Lazarević. Novi državni 

sekretar takođe očekuje da će Srbija završiti proces digitalizacije u toku 2014. godine. „U ovom 

trenutku nedostaje projekat mreže, što je prvi korak koji moramo da uradimo i koji će nam 

omogućiti da donesemo plan prelaska na digitalnu televiziju. Tim planom će se detaljno 

definisati rok i tranzicija prelaska pojedinih zona“. Lazarević je takođe rekao da Vlada Srbije 

ozbiljno razmatra modalitete pomoći ekonomski ugroženim porodicama za nabavku opreme za 

prijem digitalnog TV signala. „Trenutak kada STB treba nabavljati, bez obzira što ih trenutno ima 

na tržištu, vezan je za isključivanje analognog signala po regionima“, izjavio je Lazarević. „S 

obzirom na to da cena ovih uređaja opada sa vremenom, treba ih nabavljati neposredno pred 

prelazak na digitalno emitovanje, a to znači sredinom sledeće godine. Treba naglasiti da, dok ne 

budu obavešteni, građani ne treba da razmišljaju o nabavci ovih uređaja“. 

 

Čini se da prve izjave novog državnog sekretara nose nešto drugačiju poruku od one na koju smo 

navikli od njegove prethodnice. Poruka je i dalje optimistička, po Lazareviću Srbija će završiti 

proces digitalizacije u toku 2014. godine, iako je Strategijom opreznije predviđeno da će taj 

proces biti okončan tek do leta 2015. S druge strane, umesto nabrajanja prednosti koje će 

digitalizacija doneti građanima, Lazarević vrlo otvoreno govori o onome što država tek treba da 

uradi i o onome što još nije uradila, a davno je trebalo – da usvoji projekat mreže, i nakon toga, 

donese plan prelaska na digitalno emitovanje koji bi utvrdio redosled i vremenski raspored 

faznog gašenja analognog i uključivanja digitalnog signala u svakom od regiona. 

 

 


